
Indkaldelse til bestyrelsesmøde

Dato: 20. juni

Tid: 09.00 - 16.00

Sted: Skansevej 90b, 9400 Nørresundby

Indkaldte: Peter, Lotte, Kathja, Julie, Lars, Henrik, Ellen, Nanna, Morten, 
Mona, Pia, Else, Thomas, Hanne, Peter (PLS) og Helle (referent)

Afbud: Ellen, Lars deltager 830-1030, Pia går kl. 12.15, Julie deltager fra 
10.30. Hanne kommer senere, Peter (PLS) kommer eftermiddag, 
Nanna gik til frokost.

Dirigent/er: Lars og Pia

Referent: Helle

Praktisk 
ansvarlige:

Nanna og Kathja (husk første ansvarlig finder sang)

D. 11. juni kommer Sundhedsstrukturkommissionen med sine anbefalinger, som vi ikke kender aktuelt. 
Men rygterne går på at der kan være forslag til ændringer af regionerne i det de kommer med, så det kan 
komme på dagsordenen, hvis vi skønner der er forhold af betydning for det Socialpædagogiske 
arbejdsområde.

Ref.: HEM
Dok.nr.: 7109623
Sag.nr.: 2023-SL211NJ-24260

11-06-2024
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Dagsorden:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/beslutning

2.1. Generalforsamling

2.2. Orientering om ny TR-uddannelse

2.3. Budgetrevision 1. kvartal 2024

2.4. Nedsættelse arbejdsgruppe til julearrangement

2.5. Samarbejde Faglighed forandrer liv

2.6. Evaluering OK24

2.7. Præsentation af Anne Mette og samarbejde med BUPL (kommer 
lige over middag)

2.8. Kommunale budgetter 2025

2.9. Medlemsudvikling (fast punkt)

3. Nyt fra HB

4. Sager til orientering

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden

6. KB’s synlighed

7. Evt.
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Behandling og 
Referat:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/beslutning

2.1.Generalforsamling
v. Peter

Godkendelse af program og 1. behandling af budget 2025.

Bilag: Udkast budget 2025 – eftersendes

Behandling/beslutning:
Peter gennemgik program og Helle budget 2025 med diverse 
forklaringer.

Til 2. behandling bør vi kigge på kontoen TR-møder og vi bør kende 
noget mere omkring lønmidlerne, HK-overenskomst er i forhandling og 
vi kender heller ikke lønstigning for valgte.

Aieji behandles under et punkt på et KB-møde i 2025 i forhold til evt. 
deltagere m.m.

Da der erfaringsmæssigt er stor difference mellem budget og regnskab, 
med et mindre forbrug i forhold til budget, samt en relativ høj formue, 
skønner Kredsbestyrelsen at der er god balance de næste år. Dog er der 
ubekendte faktorer, så Kredsbestyrelsen vil bruge følgende som 
guidelines for budget og regnskab.

 Balance i 27/28 afhængig af valgperiode – budget år evt. 26
 Følge budget/regnskab tæt, så der kan handles tidligere hvis det 

er påkrævet
 At budget tilrettelægges ud fra mål om 70% til løn/kerneopgave/ 

10% på drift og 20% på medlemsaktiviteter
 At formue ikke må komme under 1 mio.

2.2.Orientering om ny TR-uddannelse
v. Kathja

Hovedbestyrelsen har godkendt ramme for ny TR-uddannelse, som 
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Kathja vil gennemgå.

Behandling/beslutning:

Kathja gennemgik den nye TR-basisuddannelsen og baggrunden for 
ændringerne.

Gammel TR-uddannelse kører frem til 31/12 2024.

Mange positive tilkendegivelse omkring ny basisuddannelse og det 
styrkede samarbejde med de lokale kredse.

2.3.Budgetrevision 1. kvartal 2024
v. Helle

Økonomiudvalget har gennemgået kredsens regnskab og budget med 
henblik på en revision for 1. kvartal 2024.

Indstilling:
Til godkendelse

Bilag: Budgetrevision 1. kvartal og noter – eftersendes

Behandling/beslutning:

Helle gennemgik ændringer.

Godkendt.

2.4.Nedsættelse arbejdsgruppe til julearrangement
v. Peter

Der nedsættes en arbejdsgruppe til arrangementet, Peter og Helle 
deltager fra kredskontoret.

Behandling/beslutning:

Pia og Thomas deltager. Helle indkalder til første møde.

2.5.Samarbejde Faglighed forandrer liv
v. Peter

I vores samarbejde med kreds Bornholm, er vi nu færdige med første 
del, som har handlet om at indsamle materiale fra medlemmerne, via 4 
runder af interviews. Denne del er lige afsluttet, og nu skal vi til at 
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planlægge det videre arbejde.

Kredsbestyrelsen får en orientering om forløbet, samt status på 
processen.

Behandling/beslutning:
Peter orienterede om de at de fire fokusgruppeinterviews nu er afholdt 
og med stor succes.

Der er aftalt nyt arbejdsmøde i august mellem Tina, Henrik og Peter, 
hvor der skal arbejdes med udsagnene og trækkes en essens ud. Og 
hvordan skal vi arbejde med det her og hvad skal de munde ud i?

Vi kender målgruppen som er politikere og embedsmænd, men hvordan 
får vi det foldet ud.

2.6.Evaluering OK24
v.  Julie

Kredsbestyrelsen evaluerer OK 24.

Behandling/beslutning:

Vores stemmeandel fra god, men ikke høj nok. Vi har holdt teammøder 
for de forskellige grupper, ikke mange deltagere, men de fik muligheden. 
Især mødet for ledere fik ros, da de var en overset blandt flere oversete 
grupper fra forbundet i forhold til orientering, dette gælder også for PFF 
og særlige stillinger.

Peter har henvendt sig til forbundet om at orientering om resultat kunne 
se på diverse medier, før kredsene var orienteret.

Svært at planlægge orientering, når vi ikke kender den information 
forbundet sender og hvornår de udsender.

Godt samarbejde med de nordjyske fagforeninger, som holdt hinanden 
orienteret i forhold til en evt. fælles indsats.

2.7. Præsentation af Anne Mette og samarbejde med BUPL 
(kommer lige over middag)

v. Peter

Der er nu indgået aftale med BUPL om fælles ansættelse af konsulent til 
at varetage vores interesser på UCN, en aftale som træder i kraft 1. 8.24. 
Anne Mette vil blive præsenteret for Kredsbestyrelsen, og fortælle lidt 
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om de aktiviteter vi tænker der bliver omdrejningspunktet.

Behandling/beslutning:

Peter præsenterede Anne Mette og baggrunden for hvad samarbejdet.

Anne Mette fortalte om sig selv og hendes primære opgave med at 
møde de studerende. 

Lotte og Peter mødes med Anne Mette efter sommeren og går dybere 
ind i de forskellige områder.

2.8.Kommunale budgetter 2025
v. Peter

Der er nu indgået en aftale om de økonomiske rammer for den 
kommunale økonomi, mellem regeringen og KL. Den er lidt usædvanlig 
da der er blandet meget landspolitik ind i aftalen via 113 aftalepunkter, 
så en usund blanding af landspolitik og servicevaretagelse.

Vi drøfter aftalen, samt ser på om der er særlige problemstillinger i de 
Nordjyske kommuner.

Bilag: Økonomiaftale

Behandling/beslutning:
Ser lidt anderledes ud end normalt, der er 113 aftalepunkter inkl. 
landspolitik.

I nogle punkter er der aftalt, at der skal laves lovgivning.

Der er afsat en serviceramme som er øget med 3,4 mia. Men de er ikke 
tænkt til hvad som helst, da det i aftalen er defineret at det skal gå til 
borgernær velfærd. Hvis man starter med at bruge det til at lukke huller 
og så er der ikke noget til borgernær velfærd, er det ikke i 
overensstemmelse med aftalen. Der er mulighed for kommunerne at 
sige, at de ikke behøver at spare, man kan gå så langt som at sige, at der 
kan udvides på området. 

Det bliver nu vores og ikke mindst FTR’ernes opgave at få stillet til skue, 
hvis man vil til at skære i det borgernære velfærd. Kommunerne får de 
konkrete oplysninger om deres budgetramme for 2025 nu her inden 
sommerferietiden.

Igen nævnes ældre, dagtilbud og skole, som de områder der skal 
prioriteres som borgernær velfærd, så Socialpædagogerne skal 
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dagsordensætte vores arbejdsområde, som en del af rammen.

Der er ikke noget på tværs af kommunerne som er bekymrende, ud fra 
de nuværende meldinger om budgetterne i de enkelte kommuner, men 
der kan være noget i de enkelte kommuner.

2.9.Medlemsudvikling (fast punkt)
v. Julie

Der gives en kort status om medlemsudviklingen.

Behandling/beslutning:

Julie gav en kort gennemgang ikke de store ændringer, men en positiv 
udvikling som dog skal tages med forsigtighed. BUPL og SL bytter mange 
medlemmer.

3. Nyt fra HB

v. Peter

Dette punkt bliver lidt anderledes end almindelig orientering fra HB, da 
der var en række forslag til 1. behandling, som har betydning for det 
grundlag vi går til kongres med.

Derfor kommer vi til at ændre orientering til et behandlingspunkt, hvor 
vi skal drøfte:

- Omstillingspulje og økonomisk startgrundlag for nye kredse
- Valgte og frikøbtes løn og vilkår
- Forslag om overgangsbestemmelser i vedtægterne
- Kandidatmøde
- Udpegning til kongresudvalg

Behandling/beslutning:

En masse behandlingspunkter fra HB omkring det fremtidige virke.

Strukturen betyder ikke så meget for os, men den del fylder rigtigt 
meget for alle andre.

Stor enighed om nye kredse.

Økonomi: Der er i går kommet nyt forslag til økonomiudvalget, så hvor vi 
præcis ender vides ikke endnu. Men dette er et anliggende for HB og 
ikke kongressen.
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Forslag om overgangsbestemmelser i vedtægterne. Se HB materiale 
5.4.6.4 fra HB-mødet i juni.

Bestyrelsen tilkendegav deres støtte til valgperioder som vi kaldte 3-4.

De frikøbtes løn m.m.: 2 forslag på sidste HB-møde. Peter vil gerne i 
samarbejde med Hanne Ellegaard indstille et andet forslag.

Kandidatmøde: I samarbejde med kreds Midt- og Østjylland den 7. 
oktober af ca 1½ times varighed, afholdes i Hobro for de 
kongresdelegerede. Der kommer noget skriftlighed først og så kommer 
mødet noget senere, så man kan udfordre dem. Vi kan tale sammen som 
kredsbestyrelse om vi synes det/de er fyldestgørende og om vi vil 
komme med yderligere kandidater.

Vi kunne godt ønske mere tid til kandidatmødet. Peter går videre med 
dette.

Kongresudvalg: Forslag Lotte i fremtidigt arbejde og Kathja i det 
organisatoriske – vedtaget.

Morten er fanebærer.

4. Sager til orientering

Herunder orientering fra diverse centrale udvalg.

Orientering

Peter: Sundhedsstrukturkommissionen en meget stor rapport. Der ligger 
forskellige modeller for hvordan en region skal køres fremadrettet. 
Meget imponerende glemmer man mange forskellige områder f.eks. det 
højt specialiserede område. Side ca. 137, så kommer der specialiserede 
område ind og omtaler antal sygeplejersker, sundhedsplejer m.m. og så 
andre ikke uddannede. Forslag til opgavefordeling, dele af 
ældreområdet foreslås også ændret. Ser gerne at servicelov og 
sundhedslov lægges sammen.

Hører bl.a. fra Aalborg Kommune og Region Nordjylland, at de gerne vil 
bibeholde den struktur som findes i dag.

Forbundet skrev at de ville vente og se hvilke indstillinger som kommer, 
men den holder ikke at vi sidder på hænderne, vi skal udfordre politikere 
m.m.

Hvad retning det går i landspolitisk ved vi ikke, men lokalt tyder det ikke 
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på de store ændringer.

Kathja: Arbejdspladsudvalget har fået en arbejdsskadestatistik, en stor 
stigning i sager, men en sag tager også i gennemsnit 3 år før der kommer 
afklaring. Der indhentes i snit en erstatning på 140.000 kr. 

Altiden har fået valgt alt i alt 18 TR, de har været på en særlig 
uddannelse, det er så første og sidste gang det tilbydes. De er så blevet 
spurgt til netværk kun for dem, og det har der sagt ja til. Men det 
manglende lige at blive clearet med lokale kredse, hvad gør vi så. Vi laver 
et netværk resten af 2024 og ellers ligger det ude lokalt. 

Fået lavet nye TR- og AMR-tasker og indholdet er blevet opdateret.

Thomas; Der er faldet dom i forhold til plejefamiliers ATP og arbejde for 
flere kommuner. Det skal betales af alle kommuner.

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden

Bemærkning:

Bestyrelsen skal udpege en repræsentant til planlægning af næste 
mødes dagsorden sammen med kredskontoret.

Dato og tid er reserveret til den 20. august kl. 9 – 10.

Thomas indkaldes.

6. KB’s synlighed 

Bestyrelsen samler op på mødets emner som vil være informative, 
nærværende og interessante for medlemmerne at kunne læse om på 
hjemmesiden, Facebook og Indsigt.

Indstilling:
Emne/r vælges og hvem som laver oplæg.

Beslutning:

Præsentation af Anne Mette og nævne generalforsamling samt drøftelse 
af kommunale budgetter.
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Kathja laver et opslag om KB punker.

Peter aftaler med Anne Mette om en præsentation af hende og 
opgaven.

7. Evt.

Peter ønskede en god sommer.
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